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1 . Vo funkcii náčelníka mestskej polície pôsobíte už vyše roka. Nahradili ste
po 1 1 rokoch Mgr. Migaľu. Naplnila práca vaše očakávania?
Moje očakávania boli naplnené. Počas pôsobenia v Policajnom zbore som s prí
slušníkmi mestskej polície spolupracoval, takže som mal predstavu o aký druh prá
ce ide. Privítal som aj real izáciu výberového konania, ktoré malo za úlohu napo
môcť ku spravodlivému výberu uchádzača. Mal som vedomosť aj o tom, že na
Mestskej políci i Hnúšťa sa odvádza kvalitná práca, a že zo strany vedenia mesta
Hnúšťa sa i naďalej bude vyžadovať kontinuita.

1 . Vo funkcii riaditeľky Centra voľného času v Hnúšti pôsobíte už piaty rok. Po
darilo sa vám za štyri roky naplniť očakávania, s ktorými ste prišli do funkcie?
Keďže som na tento post nastúpila ako učiteľka zo strednej školy, priniesol mi veľkú
zmenu nielen v pracovnom, ale i osobnom živote. Práca s deťmi ma fascinuje a v
nej som sa našla. Mám ich rada všetky, sú pre mňa druhou rodinou. Mojou víziou
bolo vybudovať flexibi lné centrum, kde vládne domáca atmosféra, pohoda a radosť.
Myslím, že to sa mi podari lo. Pred štyrmi rokmi sme sa presťahovali do prenajatých
priestorov v Dome služieb na 2. poschodí. Bolo to správne rozhodnutie. Viac sme
sa dostal i do pozornosti verejnosti . Čo nám chýba, sú vonkajšie uzavreté priestory,
kde by sme mohli s deťmi tráviť čas.

ke zaujímavé jednorázové aktivity v rámci príležitostnej činnosti , prázdninové podujatia počas krátkych prázdnin v
rámci školského roka. Organizujeme víkendové akcie. V lete, každý rok, ponúkame letné tábory za poplatky, ktoré
by ste v iných mestách ťažko našli . Finančné prostriedky získavame aj z rôznych projektov, dotácií BBSK.

cajtami Obvodného oddelenia Policajného zboru v Hnúšti a jeho riaditeľom, ktoré sa prejavujú vo vzájomnej spolu
práci hlavne v oblasti plnenia úloh na úseku priestupkovosti a tiež trestnej činnosti , ktorú v zmysle platného zákona
o obecnej políci i nie sme vecne príslušní real izovať. Mal som možnosť poznať štýl práce môjho predchodcu v tejto
funkcii . Snažím sa o nadväznosť, samozrejme, s uplatňovaním aj vlastných rozhodnutí, usmernení a opatrení, ktoré
majú v budúcnosti dosiahnuť cieľ označenia mesta Hnúšťa za bezpečné.

3. V čom vidíte váš prínos a čo by ste ešte chceli vylepšiť?
Naše malé mesto sa môže pýšiť naozaj širokou ponukou pravidelných aktivít pre deti, či je to v materských a zá
kladných školách, základnej umeleckej škole, rôznych športových kluboch, aj u nás v samotnom centre. Čo mi tro
chu chýba, je výraznejšia koordinácia a užšia spolupráca v tejto oblasti . Musíme si uvedomiť, že to, ako si budeme
v Hnúšti žiť, to si môžeme do určitej miery ovplyvniť aj my sami. Sú dve cesty: súperenie/súťaživosť a spolupráca.
Ja si v tejto práci volím tú druhú. Pestrá ponuka aktivít športového, kultúrneho či iného vyžitia vo voľnom čase, cez
víkendy podporuje bohatý a kvalitný život bežných obyvateľov aj v malom meste. Poďme týmto smerom. Rozvíjajme
a budujme príležitosti pre organizované aj neorganizované trávenie voľného času v Hnúšti. Organizujme neformálne
stretnutia, súťaže v rôznych oblastiach. Nemyslím, že na všetko je potrebné veľa peňazí. Dôležitá je chuť a nájsť
spôsob ako sa veci robiť dajú, cesta je vždy.

2. Prečo ste sa uchádzali práve o post riaditeľa CVČ?
Centrum vypĺňa činnosťou vo svojich záujmových útvaroch voľný čas detí. Pova
žujem za dobré, keď ho trávia aj v inom než školskom prostredí. Pridanou hodnotou
sú pre nich noví ľudia, vzťahy, priateľstvá, zážitky. My kladieme dôraz na budovanie
dobrých vzťahov. Do našich aktivít sa zapájajú aj rodinní príslušníci. Máme v ponu

2. V minulosti ste pracovali aj ako kriminalista. Využili ste skúsenosti aj na sú
časnom pracovisku? V čom vidíte zmeny, Váš prínos či plány do budúcnosti?
Využívam len získané teoretické a praktické skúsenosti dotýkajúce sa prác na
mieste činu, objasňovania skutkov a taktiky služobných zákrokov. Skúsenosti z
uplatňovania ostatných kriminal istických interných právnych noriem sú v policajnej
praxi mestského policajta nepoužiteľné. Okrem nadobudnutých skúseností pokra
čujem aj vo vybudovaných nadštandardných pracovných vzťahoch hlavne s poli

3. Stále pretrváva ťažké obdobie koronakrízy. Príslušníci mestskej polície pôsobia v prvej línii, ako ste do
teraz zvládali túto situáciu a ako ste pripravení na druhú vlnu?
Policajt vo svojej práci je neustále v prvej líni i . Nebolo tomu inak ani pri plnení úloh počas 1 . vlny pandémie. Praco
vali sme v plnom početnom a časovom nasadení a v každom prostredí. Do rizikového prostredia sme osobám v po
vinnej karanténe distribuovali potraviny, najviac ohrozeným osobám ochranné rúška. Kontrolovali sme dodržiavanie
režimových opatrení (používanie rúšok na verejnosti , verejný poriadok pri obchodnom reťazci a pošte, . . . ) a kon
trolovali sme dodržiavanie úprav prevádzky reštauračných a pohostinských zariadení. Všetky uložené úlohy sme
splni l i . Očakávame rovnaké nasadenie aj počas druhej vlny. Môžeme zodpovedne prehlásiť, že na plnenie úloh
počas trvania 2. vlny sme pripravení.

Ing. Jana Paučová
riaditeľka CVČ

Ing. Peter Rukavica
náčelník MsP
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Sezóna na letnom kúpalisku bola slabšia ako minulý rok.
Kvôli pandémii koronavírusu a súvisiacim obmedzeniam
došlo k neskoršiemu otvoreniu. Pod nižšiu návštevnosť
sa podpísalo aj nepriaznivé počasie. Kúpalisko bolo
otvorené počas 60 dní, celková návštevnosť za sezónu
2020 bola 2927 osôb.

Technické služby vymenil i okná na budove Domu smút
ku. Celková investícia predstavuje pribl ižne 1 0 000, €.
Mesto Hnúšťa v roku 2020 poskytlo Technickým služ
bám na cintorínske služby dotáciu vo výške 41 000, €.

Mesto Hnúšťa postavilo v priemyselnom parku nové par
kovisko. „Financie získalo z Akčného plánu na podporu
rozvoja menej rozvinutých okresov ešte za pôsobenia
bývalého pána primátora. Ďakujem aj nášmu Oddeleniu
výstavby MsÚ a konateľovi Mestskej investičnej spoloč
nosti za úspešne dotiahnutú realizáciu,“ informoval pri
mátor mesta R. Lebeda a dodal, že mesto ešte pracuje
na niektorých maličkostiach  odstránení drôtov na plote,
sfunkčnení osvetlenia či organizácii dopravy.

Rímskokatolícky farský úrad v spolupráci s primátorom
mesta R. Lebedom zorganizoval v auguste a septembri
dve podujatia, na ktorých okrem svätej omše pozvali aj
hudobných hostí. V auguste to bola Hanka Servická,
obľúbená speváčka ľudových a duchovných piesní. V
septembri sa v rámci odpustovej slávnosti , na ktorej sa
zúčastni la aj poslankyňa NR SR Anna Záborská, pred
stavil hudobník Peter Janků, nechýbalo ani občerstvenie
od dobrodincov farnosti .

Pre takmer 1 00 prváčikov oboch základných škôl, ktorí
nastúpil i do školských lavíc, venovalo mesto Hnúšťa pe
xesá s najkrajšími časťami nášho mestečka. Vystrihnúť
si môžu aj veľkú pohľadnicu, ktorú môžu poslať kama
rátom z letného tábora, alebo svojim starým rodičom.
Mesto Hnúšťa naďalej pracuje na propagácii mesta
prostredníctvom vlastných suvenírov, ktoré symbolizujú
banskú a priemyselnú históriu i najkrajšie miesta nášho
mesta. Suveníry si môžete zakúpiť v Turistickom info
centre i v Klientskom centre MsÚ.

Aktivite sa tešia aj okrajové mestské časti. V Maši mesto
Hnúšťa v spolupráci s Technickými službami opravilo a
očisti lo most cez Rimavu, ktorý spolu so zastávkou
dostal nový náer. V Hačave dobrovoľníci z participa
tívneho rozpočtu opravil i schody kultúrneho domu, v
Brádne členovia Výboru MČ opravujú studničku. V časti
Polom mesto aktuálne realizuje reorganizáciu zastávky
autobusu a opravu zábradlí. V časti Likier mesto vyme
nilo starú zastávku za novú, zmenilo sa aj jej umiestne
nie podľa požiadaviek občanov. Z participatívneho
rozpočtu tu pribudl i dva altánky s lavičkou.

+ Foto: Likier zastavka

Poslanci mestského zastupiteľstva schváli l i návrh primá
tora na odkúpenie budovy bývalého zdravotníckeho stre
diska v časti Mútnik za sumu 9 500, €. Po odkúpení sa
mesto chce uchádzať o dotácie na jej rekonštrukciu a
zriadenie malého banského múzea, ktoré bude súčasťou
nového lákadla pre turistov – Gemerská nerudná spoloč
nosť a.s. totiž spolu s mestom Hnúšťa pripravuje aj orga
nizovanie vstupov do podzemia pre verejnosť. Prvé výle
ty do podzemia by mohli byť aktuálne už na jar budúce
ho roka.

Technické služby mesta po rokovaní riaditeľa J. Slatin
ského a primátora R. Lebedu zavádzajú okrem jesen
ného zberu zeleného odpadu aj zber starého nábytku na
sídl iskách. Občania sa môžu v stanovených dátumoch
zbaviť dreveného odpadu z pivníc bez toho, aby znečis
ťovali okolie kontajnerov. Mesto Hnúšťa tento odpad
zlikviduje prostredníctvom oprávnenej spoločnosti Bu
čina Zvolen a.s. . Termíny zberov mesto oznamuje pro
stredníctvom mestského rozhlasu.

V septembri zasadala Rada pre rozvoj okresu Rimavská
Sobota, na ktorej sa zúčastni l aj primátor mesta, PhDr.
Roman Lebeda. Popri troch stredných školách v Rimav
skej Sobote sa podari lo získať finančnú podporu aj pre
obe stredné školy v Hnúšti. Gymnázium Mateja Hreben
du dostane dotáciu vo výške 46 01 5, € na vybudovanie
modernej jazykovej a počítačovej učebne. Stredná odbo
rná škola dostane dotáciu vo výške 55 250, € na skvalit
nenie pracoviska praktického vyučovania.

Krátke správy
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Najprv z ničoho nič ráno o 1 0tej zaplavilo námestie, po
tom sa ešte niekoľkokrát vyl iala voda na cesty, chodníky,
do záhrad ľudí. Dodnes keď veľmi prší, som v poriadnom
strese, nechám všetko tak a vozím sa v daždi po pro
blémových častiach mesta (najmä na Hlinách, Kotl išti a
1 . mája), aby som zisti l , kde sú problémy a riziká, ktoré
treba riešiť. Na základe týchto informácií postupne
opravujeme chyby, čistíme kanalizačné koše, vpusty, ri
goly, nepriechodné a upchaté kanalizačné potrubia,
umiestňujeme mreže, aby sa kanály nezanášali . Postup
ne by sme chceli problémové rigoly vybetónovať, aby
bola ich údržba ľahšia. Technické služby mesta pomáha
jú mestu pri väčšine týchto úkonov a kontrolujú priechod
nosť rizikových bodov v týždenných intervaloch. A nieke
dy sa pri týchto aktivitách objaví aj takýto archeologický

Mesto prijíma viaceré protipovodňové opatrenia
nález  funkčný betónový rigol pod nánosmi bahna a štr
ku. Na obrázkoch vidíte kanalizačný zberač, ktorý má za
úlohu odvádzať vodu popod križovatku smerom ku gym
náziu a pravidelne sa vylieval do priestoru zmrzliny a
križovatky. Opäť musím poukázať na nebezpečenstvo
nesprávneho názoru, že čo nepatrí mestu, o to sa mesto
nemá starať. Údržbu týchto rigolov by mala vykonávať
Regionálna správa ciest. Tí to však na viacerých mies
tach odmietajú z dôvodu, že týmito priestormi prechád
zajú podzemné telekomunikačné káble. Som si istý, že je
našou povinnosťou chrániť majetky našich občanov a
čistotu v meste. Preto budeme pokračovať a postupne
vyriešime všetky problémové lokality tak, aby boli dopa
dy prívalových dažďov v meste čo najmenšie.

PhDr. Roman Lebeda

Mesto Hnúšťa zrealizovalo v mesiaci august maľovanie
čiar na nových parkovacích plochách, ale aj všade tam,
kde chýbali predovšetkým v okolí pol ikl iniky a Domu slu
žieb. Nové čiary zlepšia parkovaciu situáciu v meste i na
sídl iskách. Správnym parkovaním sa na parkoviská
zmestí väčší počet vozidiel .

Mesto Hnúšťa na žiadosť občanov upravilo VZN o parko
vaní. Vďaka tomu si občania môžu rezervovať svoje
parkovacie miesto na vyhradených miestach. Na návrh
primátora mesta bola cena znížená na 20, € mesačne,
zdravotne ťažko postihnutí, ktorí chcú mať parkovacie
miesto viazané na svoju značku auta (na ŽŤP miestach
môže parkovať každá ZŤP osoba), si môžu miesto pre
najať s 50% zľavou, teda za 1 0, € mesačne. Mesto bu
de z príjmu z prenájmu financovať ďalšie rozširovanie
parkovísk. Ak máte záujem prenajať si parkovacie mies
to, viac informácií poskytneme na t.č. : 047/202881 5.

Mesto naďalej ponúka všetkým majiteľom rodinných do
mov, ktorí si ešte nevyzdvihl i záhradný kompostér zdar
ma, aby tak urobil i v Klientskom centre Mestského úra
du. V prípade, že o kompostér nemáte záujem, prosíme
vás, aby ste nás o tom informovali na t.č. : 047/2028824.
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Mestu sa podari lo získať povolenie na výstavbu ďalších
36 parkovacích miest medzi kotolňou a bytovkou č. 733.
V súčasnosti okrem nich už začala výstavba parkoviska
nad Kockou s 26 parkovacími miestami. Minulý rok mes
to vybudovalo 38 parkovacích miest v dolnej časti sídl is
ka. „Teším sa, že na 100 parkovacích miest sme museli
vypíliť iba 1 strom, do zelene využívanej občanmi neza
sahujeme. Klokočova ulica je pekné sídlisko plné zelene
a ani rozširovanie parkovísk na týchto miestach neza
siahne do vzhľadu ulice. Parkoviská staviame z ekologic
kejších zatrávňovacích panelov a plochy budú sledované
novými kamerami. Myslím si, že týmto bude parkovanie
na ulici Klokočovej na dlhé obdobie konečne pohodlné,“
informoval Lebeda. Doplni l , že budúci rok navrhne do
mestského rozpočtu pokračovanie v rozširovaní parko
vísk (1 . mája, V. Clementisa, Nábrežie Rimavy a SNP).
„Ďakujem stavebnému oddeleniu, poslancom mesta a
stavebnej komisii za výbornú prácu,“ uzavrel Lebeda.

Na Klokočovej pribudne ďalších 62 parkovacích miest
Na parkovaním najpreťaženejšom sídl isku Klokočova
mesto v súčasnosti real izuje výstavbu 62 úplne nových
parkovacích miest na 2 parkoviskách. Spolu s minulým
rokom pribúda na Klokočovej 1 00 parkovacích miest.

Letné kino 2020 na amfiteátri v Hnúšti dopadlo na výbor
nú. Pre divákov sme odvysielal i až 1 0 fi lmov z rôznych
kategórií. Samotná premietacia plocha prešla v lete veľ
kou rekonštrukciou. Nanovo vymaľovaná bola už minulý
rok, no na jar došlo k jej poškodeniu opäť. Vysvitlo, že
problémom je havari jný stav strechy budovy, cez ktorú
zatekalo do Múzea social istických kuriozít a aj za pre
mietaciu stenu, čo spôsobilo poškodenie premietacej
plochy. Mesto preto pristúpilo k oprave strechy budovy i

Letné kino na vynovenom amfiteátri
premietacej plochy, a tak sa problém vyrieši l komplexne
a na dlhé obdobie. Okrem toho MsKS svojpomocne do
trelo spodnú časť premietacej plochy čiernou farbou, čím
sa zvýraznil a oddeli l priestor na premietanie. Zeleň v
areáli bola vďaka Technickým službám pravidelne udr
žiavaná. Pracovníci MsKS odstránil i trávnatý porast z pô
vodnej cesty, čím amfiteáter dostal úplne nový vzhľad.
Tešíme sa, že sa aj napriek nepriaznivej situácii ohľa
dom koronakrízy kina zúčastni lo bezmála tisíc divákov.

Na nevyužívanej zarastenej ploche pod zastávkou vznikne 26 parkovacích miest

1 00 parkovacích miest za 2 roky vzniká na ul. Klokočovej
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torom mnohých publikácií z oblasti slovenskej kinemato
grafie. Ako prvý na Slovensku sa začal systematicky za
oberať teóriou nonfiction fi lmu. V roku 1 997 získal čest
ný doktorát na Vysokej škole múzických umení v Bra
tislave. Je držiteľom mnohých ocenení, medzi inými
národnej ceny Slnko v sieti za celoživotné dielo, Art Film
Fest mu udeli l Zlatú kameru, získal tiež Cenu ministra
kultúry či Cenu Slovenských fi lmových novinárov. V ro
ku 201 5 si prevzal vyznamenanie Pribinov kríž I I . triedy.
Pavel Branko sa narodil na palube lode, ktorou sa jeho
otec vracal z Ruska, Brankovým rodným mestom sa tak

Úryvok z príhovoru Grigori ja Šamina z koncertu, ktorý
bol s úctou a vďakou venovaný spomienke na výnimoč
ného Jána Valacha. Koncert sa uskutočnil v pondelok,
21 .9.2020, v Evanjel ickom a.v. kostole v Hnúšti: „Dnes je
ten okamih, tá krátka chvíľa, ten deň, keď sa máme za
staviť a pookriať pri niečom výnimočnom. Pri výnimoč
ných tónoch, ktoré budeme počúvať, vnímať s otvoreným
srdcom, pretože len takto sa táto hudba počúvať dá.
Dnes vzdáme poctu in memoriam  koncertnému orga
nistovi, dirigentovi, skladateľovi a pedagógovi Dr. Hono
ris causa Prof. Jánovi Valachovi – rodákovi a čestnému
občanovi mesta Hnúšťa. Ján Valach žil od roku 1968 v
belgických Antverpách a do rodného mesta zavítal po
dlhých 27 rokoch až v auguste 1995. V nasledovných
rokoch Ján Valach navštívil Slovensko niekoľkokrát a
jeho vystúpenia na koncertoch v Bratislave, Banskej By
strici, Žiline ponúkali možnosť sa s ním a jeho manžel
kou Blankou stretávať osobne. Matúšove pašie, Sucho
ňova Krútňava, Organové turné, premiéra oratória Kle
páč Zvon boli koncerty, na ktorých kytica z rodnej Hnúšte
nikdy nechýbala. V roku 2005 udelilo Ministerstvo kultúry
Slovenskej republiky Jánovi Valachovi zlatú medailu za
celoživotnú činnosť a propagáciu slovenskej kultúry. Pri
príležitosti 90. narodenín mu prezident SR Andrej Kiska
v roku 2015 udelil najvyššie štátne vyznamenanie,
Medailu prezidenta Slovenskej republiky za celoživot
né dielo a mimoriadne zásluhy pri prezentácii slo

Za Pavlom Brankom
stal tal iansky Terst, čo nie je až také bežné. Vyrastal
však na Slovensku, detstvo prežil na Hačave pri Hnúšti ,
na ktorú celý život vrúcne spomínal (napr. v knihe „Proti
prúdu“). Vyštudoval v Bratislave gymnázium a dva se
mestre na Slovenskej vysokej škole technickej. Štúdium
prerušilo stíhanie za politickú príslušnosť a činnosť v
protifašistickom odboji . V rokoch 1 942 až 1 945 bol pol i
ticky väznený v Bratislave, Nitre, Leopoldove a Mauthau
sene. Po vojne pôsobil ako prekladateľ na voľnej nohe a
neskôr ako fi lmový publicista na voľnej nohe prispieval
do mnohých slovenských, českých, ale aj zahraničných
periodík. Milovníkom slovenčiny zanechal súbor fejtóno
vo koncipovaných jazykovokritických reflexií, ktoré pred
stavujú oddychové a zábavnopoučné čítanie, milovní
kom, ktorí sa s obdivom noria do jazyka, toho najväčšie
ho a výsadného výtvoru civi l izácie a radi sa potulujú jeho
záhadami a záhradami, brodia sa jeho skyllami, charyb
dami a inými krútňavami (Úklady jazyka 201 4, Úskalia a
slasti jazyka 201 5, Úlety a istoty jazyka 201 8). Na záver
už len, . . .že keď som ho posledný raz navštívi l rád a s
jeho huncútskym úsmevom citoval Egona Erwina Kischa:
„Až umriem, budem si veľmi chýbať.“

Mgr. Martin Pliešovský

Profesor Ján Valach v spomienkach

Vďaka spolupráci a celoživotným spomienkam sa Základná umelecká škola v Hnúšti môže pochváliť vzácnym da
rom. Osobný organ Jána Valacha, ako výnimočné dedičstvo, už obohacuje jej umelecký inventár. Jeho transport bol
zabezpečený prostredníctvom spoločnosti LVD, a to priamo z Antverp v Belgicku, do mesta Gullegem odkiaľ puto
val do Tornale. Samotný transport menežoval a osobne ho prevzal viceprimátor mesta Hnúšťa, Mgr. Grigori j Šamin.

venskej kultúry a šírení dobrého mena SR v zahraničí.
Celoživotné dielo Jána Valacha sa rozhodla oceniť aj ve
decká rada Univerzity Mateja Bela v Banskej Bystrici... "

Vo veku 99 rokov zomrel
1 7. augusta 2020 význam
ný slovenský fi lmový kritik,
historik, publicista, teoretik
dokumentárneho fi lmu a
prekladateľ Pavel Branko,
vlastným menom Pavel
Haas, čestný občan mesta
Hnúšťa. Táto výrazná o
sobnosť patrí k význam
ným postavám modernej
slovenskej kultúry a je au

Vyznamenaný Pribinovým krížom

FOTO: TASR

FOTO: 2x PetraFOTO
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Schátrané a poškodené detské ihriská, ktoré som prebral
po svojom predchodcovi v zlom stave, sme za 1 ,5 roka
dostal i do výborného stavu. Konštatujú to pravidelné zá
konné kontroly. V meste sa v súčasnosti nachádza už 7
detských ihrísk. Okrem Klokočovej a Clementisovej ul ice
v minulom roku mesto kompletne zrekonštruovalo ihrisko
na 1 . mája, väčšími opravami tento rok prešlo ihrisko v
parku i na námestí. Pribudl i nové hojdačky, dopadové
plochy, koše, opravil i sme lavičky a pridal i hracie prvky.
Úplne nové ihrisko pribudlo na Nábreží Rimavy v areáli

Pred časom som dostal emailom fotografiu starej pani,
ktorá venčí psíka a sedí pri tom na polámanej lavičke.
Veľmi som sa zahanbil , tetuška celý život tvori la hodno
ty, aby pre ňu nebola ani poriadna lavička, 4 natreté dos
ky za pár desiatok eur, pomyslel som si. Pritom to nie je
vina mesta  lavičky patria jednotl ivým bytovým spolo
čenstvám. Niekde sa nájde šikovný sused či domovník,
ktorý lavičku opraví, inde nemá kto. Rozhodol som sa
lavičky na sídl iskách svojpomocne zrekonštruovať tak,
ako túto. Verím, že to do budúceho leta stihneme.

PhDr. Roman Lebeda

Detské ihriská už máme v perfektnom stave
dopravného ihriska. Na námestí kvôli bezpečnosti detí
mesto osadilo ochranné oplotenie. Nový hrací prvok pri
budol aj v časti Hl iny, na ul ici Pokroku. Požiadavku ma
mičiek doplniť novú hojdačku pre najmenšie deti v parku
sme vypočuli tiež a pripravujeme jej osadenie. Musím
konštatovať, že detské ihriská dali naši makači z mests
kej dielne pod vedením vedúceho kancelárie primátora
Migaľu do perfektného stavu. Všetky prvky sú
certifikované a kontrolované certifikovaným odborníkom.

PhDr. Roman Lebeda

Postupne obnovíme zničené lavičky na sídliskách

Informačné tabule
Vďaka finančnej podpore Banskobystrického samospráv
neho kraja pribudl i v auguste v našom meste 4 nové in
formačné tabule. Dotáciu sme využil i na návrh a výrobu
týchto skriniek, ktoré prispejú k podpore rozvoja kultúr
nych hodnôt a pozitívnej propagácii mesta a regiónu.
Umiestnené sú na najfrekventovanejších miestach v
meste a vyrábala ich pre nás Stredná odborná škola v
Hnúšti  odbor stolár. Skrinky budú slúžiť primárne na
inštaláciu propagačných materiálov. MsKS ďakuje, že ich
nebudete poškodzovať, aby nám slúži l i veľa rokov.

Knižnica prof. Štefana Pasiara privítala v pondelok,
21 .septembra 2020, už po štvrtýkrát psychosomatičku
Antóniu Krzemieňovú. Antóna je terapeutkou a spiso
vateľkou zaoberajúcou sa psychosomatikou i psycho
hygienou, vplyvom myslenia na zdravie človeka. Na
prednáške v Hnúšti nám priblíži la fungovanie obranného
systému tela človeka, akú funkciu majú mikroorganizmy
(vírusy, baktérie) v našom tele a či mu škodia, alebo
naopak, pomáhajú. Ďakujeme všetkým zúčastneným.

Besedovali sme o psychosomatike

Takéto detské ihriská sú už minulosťou
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1 000 maličkostí – tak sa volá program, ktorý presadzu
jem v našom meste už takmer 2 roky. Ide o 1 000 malič
kostí, ktoré postupne zapadajú do seba a vytvárajú jeden
veľký celok. V lete sa nám podari lo niekoľko takých ma
l ičkostí aj v centre mesta. Namaľovali sme nové čiary na
všetkých parkoviskách, opravil i sme vypadanú dlažbu pri
pošte, vyčisti l i sme zarastené kúty v okolí pol ikl iniky,
ktoré slúži l i asociálom, a ako skládky odpadu. Teraz sú
čisté, prehľadné a pekné. Natrel i sme „tisovský most“,
aby sme aj takto skrášl i l i vstup na naše námestie. Naše

Krajšie a čistejšie centrum mesta
Technické služby okrem toho postupne vyčisti l i zaras
tené obrubníky v úseku od Koliby až po Tesco. Malič
kosť, ktorú možno prehliadnete, ale významne prispieva
ku krajšiemu vzhľadu mesta. Cesta I . triedy cez mesto je
síce vo vlastníctve štátu, ale doteraz sa o ňu veľmi ne
staral. Vyzerá to hrozne, a je to aj naša vizitka. Teším
sa, že mesto bolo úspešné v projekte a čoskoro dosta
neme nový zametací voz, čo znamená ďalšiu pomoc pre
čisté mesto.

PhDr. Roman Lebeda

V dňoch 23. až 24.9.2020 sa uskutočnil v športovom
komplexe v Šamoríne už 30. ročník celoslovenských
športových hier detí z Centier pre deti a rodiny, ktoré
tento rok podpori l i Ján Volko a Iveta Putalová. Účastníci
si preveri l i svoje si ly v behoch na 60 m, 1 00 m, 300 m,
800 m, 1 500 m, v skoku do diaľky, v skoku do výšky a vo
vrhu guľou. V závere si zmerali si ly výbery jednotl ivých
krajov v štafetovom behu na 4×1 00 m. Organizátori bol i
milo prekvapení z tímového ducha detí, medzi ktorými
bolo aj kopec talentovaných mladých športovcov, ktorí by
sa nestrati l i ani v klasických atletických súťažiach. Medzi
takéto talentované deti patrí aj Dominik Segeč z CDR v
Hnúšti. V silnej konkurencii sa mu podari lo skončiť s
krásnymi umiestneniami. V skoku do diaľky v kategóri i
1 1 1 5 rokov dosiahol vynikajúci úspech, kde výkonom
537 cm prevalcoval všetkých súperov a obsadil krásne 1 .
miesto. Také isté krásne 1 . miesto dosiahol aj v behu na
800 m. S týmito výkonmi by bol postúpil na Me
dzinárodné športové hry, ktoré sa však tento rok kvôli

Celoslovenské športové hry detí z Centier pre deti a rodiny
COVIDu1 9 nekonajú. V štafetovom behu sa umiestni l s
výberom banskobystrického kraja na výbornom 2. mies
te. Dominikovi srdečne blahoželáme!

Teta Ľubka a teta Katka

Primátor rokoval s ministrom dopravy o ceste a kruhovom objazde
Primátor mesta Roman Lebeda sa v stredu, 30.septem
bra 2020, zúčastni l poklepania základného kameňa I I .
etapy obchvatu Brezna, ktorý poslúži aj Hnúšťanom a
celému nášmu regiónu. Cestu do Banskej Bystrice si tak
po novom obchvate skrátime počas väčšej premávky i o
1 520 minút. Výstavba by mala byť ukončená na pre
lome rokov 2022 a 2023. Primátor tu mal dohodnuté
stretnutie s ministrom dopravy Andrejom Doležalom a
generálnou riaditeľkou Slovenskej správy ciest, Martinou
Tvrdoňovou. Hovori l i napríklad o rekonštrukcii cesty I /72

cez Hnúšťu (hlavne o úseku medzi námestím a Tes
com), o osvetlení všetkých priechodov pre chodcov a o
výstavbe kruhového objazdu. „V politike sa pohybujem
už 15 rokov, stretol som za ten čas už niekoľko ministrov
a sedel som na pive s dvomi premiérmi, ale musím po
vedať, že p. minister Doležal na mňa urobil obrovský
dojem. V príjemnom rozhovore si prezrel a vzal všetky
dokumenty, ktoré som mu priniesol a prisľúbil, že urobí
čo bude v jeho silách. A ja mu verím a ďakujem za všet
kých Hnúšťanov,“ informoval primátor na sociálnej sieti .

FOTO: archív CDR Hnúšťa
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Pandemické voľno a letné prázdniny sa skončil i . Prišiel
čas opäť zasadnúť do školských lavíc. Dňa 2.9.2020
Základná škola Janka Francisciho Rimaského otvori la
brány svojim žiakom a pedagógom, aby sa mohli pustiť
veselo do učenia, spoznávania, bádania, školských i
mimoškolských akcií. Školský rok 2020/2021 sa začal
netradične, bez slávnostného otvorenia a plný prísnych
pandemických opatrení. Všetci žiaci síce prišl i s rúškom
na tvári, ale s iskrou a úsmevom v očiach. S najväčším
očakávaním prišl i najmladší žiaci, ktorých privítala pani
riaditeľka PaedDr. Barbora Földiová na školskom dvore
a spolu so svojimi triednymi pani učiteľkami (PaedDr. M.
Bačkorovou, Mgr. J. Verončíkovou a Mgr. V. Lengovou)
sa odobral i do svojich vysnívaných tried. Triedni učitel ia

Vzdelanie je veľký dar a bohatstvo. Práve škola je mies
tom, kde získavame vedomosti, učíme sa písať prvé
písmenká a počítať prvé príklady. Dnes však okrem zá
kladného vzdelania ponúka oveľa viac. Podporuje výuč
bu cudzích jazykov, športu, ochrany životného prostre
dia a mnoho iných aktivít. Škola neoddychovala ani cez
prázdniny. Leto a letné prázdniny sú spravidla ideálnym
časom pre opravy a úpravy v školách. Ani my sme naza
háľal i a tiež sa nám v škole podari lo vymeniť v niekto
rých triedach podlahy, iné dostal i nové lavice a niektoré

A je to tu! Škola volá
prebral i zodpovednosť za zaužívané príhovory a svojich
žiakov si privítal každý vo svojej triede. A čo želáme na
šim žiakom v novom školskom roku? Všetkým žiakom
prajeme, aby našli správnu a zodpovednú cestu k svojim
povinnostiam, ktorú rozumne prepoja s relaxom, aby
svojou usilovnosťou, tvorivosťou a aktivitou vytvori l i zo
školy prostredie, kde dosiahnu vynikajúce výsledky a v
ktorom sa budú cítiť príjemne. Vieme, že nás čaká ná
ročný rok vzhľadom k situácii , ktorá vznikla v marci, ale
pevne veríme, že spoločnými si lami všetko zvládneme.
Môžeme si len popriať pevné zdravie, veľa pozitívnej
energie, množstvo pedagogického taktu, entuziazmu a
veľa kreatívnych nápadov pri plnení našich cieľov.

Mgr. Veronika Striežovská

Hurá škola
triedy sa aj vymaľovali . Rozšíri l i sme aj školskú knižnicu,
ktorá bude k dispozícií našim žiakom. Najväčšou rekon
štrukciou momentálne prechádza strecha našej školy,
ktorá už bola v zlom stave. Veľkú finančnú injekciu nám
poskytlo mesto Hnúšťa. Touto cestou ďakujeme. Želáme
našim školákom úspešné vykročenie do nového školské
ho roka, rodičom pevné nervy pri výchove svojich detí a
učiteľom veľa vnímavých a poslušných žiakov.

ZŠ Klokočova 742

Na začiatku školského roka som absolvoval parádnu,
takmer 2hodinovú besedu so siedmakmi na ZŠ J.F.Ri
mavského. Nebolo jednoduché vymyslieť, čím deti v
tomto veku zaujať, ale nakoniec sa to podari lo. Súčasťou
besedy bolo aj modelové mestské zastupiteľstvo. Tu deti
vyberal i investičné aktivity, ktoré by chceli , aby mesto
realizovalo. Následne som ich informoval, aký má mesto
rozpočet a že vzhľadom na obmedzený počet financií
musia niektoré investície zoškrtať. Napriek tomu, že naj
viac hlasov získal najprv tobogán na kúpalisku, plaváreň
a hokejový štadión, v rozprave študenti uznali , že nákla
dy na vybudovanie a prevádzku sú vysoké a radšej
uprednostnia iné projekty. Potom v skupinách mali obha
jovať svoju navrhovanú investíciu a ostatné skupiny mali
za úlohu ich návrh kritizovať a protiargumentovať. Štu
denti nakoniec vybral i útulok pre opustené zvieratá, bike
park a skatepark, cyklotrasy a korčul iarske trasy, fitness
ihrisko a rekonštrukciu kúpaliska. Milo ma prekvapilo, že
medzi priority zaradil i aj výsadbu stromov a zelene a na
základe tohto podnetu navrhnem v reálnom rozpočte na

Decká by stavali útulok, bikepark a cyklotrasy
rok 2021 čiastku aj na výsadbu zelene. Vo vedomostnom
kvíze o zaujímavostiach z histórie Hnúšte najprv súťažil i
o pekné ceny a ustál i to veľmi dobre. Celkovo musím
zhodnotiť, že siedmaci na ZŠ J.F. Rimavského sú per
fektné, intel igentné decká. Pri niektorých argumentoch
som až ústa otváral! Takéto mestské zastupiteľstvo by
som veru bral. 2.1 0. som rovnakú besedu absolvoval v
Základnej škole Klokočova.

PhDr. Roman Lebeda

FOTO: archív ZŠ Klokočova
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FOTO: 2x archív ŠZŠ

Na základe výzvy MŠVVaŠ SR škola J. F. Rimavského v
Hnúšti vypracovala rozvojový projekt, ktorý bol zameraný
na zmiernenie dopadov krízového obdobia počas epidé
mie COVID 1 9 a mal prispieť k stimulácii výchovnovzde
lávacieho procesu. Začiatkom júla bol projekt našej školy
úspešné schválený pre tri skupiny žiakov. Vzdelávanie
neprebiehalo klasickou formou, ale formou zážitkového,
hravého a tvorivého učenia sa. Zámerom našej letnej
školy bolo poskytnúť žiakom zmysluplné využitie času
počas letných prázdnin s výchovnovzdelávacími aktivi
tami, ktoré boli prispôsobené veku a potrebám žiakov.
Pedagógovia, ktorí viedl i žiakov, pracovali v tímoch a
spolupracovali s lektormi rôznych organizácií – MsKS,
ZUŠ, Stolnotenisovým klubom, Agentúrou pre rozvoj
Gemera v Hnúšti, edukačným centrom Včelí kRaj v Lieš
nici, MAS Malohont v Hrachove a i. Letná škola síce už

Letná škola v našom meste
zatvori la svoje brány, ale dojmy a spomienky tu ostal i .
Všetci spoločne sme sa snažil i o vytvorenie pozitívnej
klímy skupín a priestoru na spoznávanie bežného života
žiakov navzájom. Tí mladší boli tvoriví námorníci, vyrobil i
si unikátnu loďku a udržiavali sa v námorníckej kondíci i .
Iní zas ako usilovné včielky čítal i s porozumením a zdo
konaľovali svoje rysovacie zručnosti. Tí starší zas ako
štýloví pátrači pátral i , bádali , prehlbovali svoje kompe
tencie v oblasti matematických, digitálnych zručností,
upevňovali svoje poznatky a empatiu cez osudy literár
nych osobností a regionálnu ľudovú kultúru. Morseova
abeceda a Brail lovo písmo ukázali , že vynaliezavosť a
nezlomná sila ľudského ducha za poznaním prekoná
vzdialenosti a všetky prekážky. Veríme, že Letná škola
vo všetkých zanechala svoju pozitívnu stopu.

PaedDr. Iveta Zemanovičová

Jeseň je obdobím, počas ktorého dozrieva úroda. Z polí
a sadov sa zberá zelenina a ovocie. Ľudia ich spracúvajú
a uskladňujú na dlhé zimné obdobie. V tomto čase do
zrievajú aj sl ivky. Spôsobov ich spracovania je mnoho. V
našej škole sa žiaci I I I .A dozvedeli od senioriek, akým
spôsobom sa slivky využíval i v minulosti . Spoločne pri
pravil i tradičné jedlá so sl ivkami. Naučil i sa variť podľa
tradičných receptov sl ivkové „gombovce“, pirohy a ze
miakové „krompľaníky“ so sl ivkovým lekvárom. Dozvede

Slivkové hody v Gymnáziu Mateja Hrebendu
l i sa ako sa v minulosti vari l lekvár zo sl iviek. Získali
„grífy“ pri miesení a pečení tradičného kysnutého slivko
vého koláča s posýpkou. Spolupráca staršej a mladej
generácie je významným spôsobom, ako sa navzájom
obohacovať, učiť a vytvárať si vzájomný rešpekt a úctu.
Projekt bol zrealizovaný s podporou organizácií IUVEN
TA Slovenský inštitút mládeže a Rozvojovej agentúry
BBSK Dobrý kraj v rámci projektu PROJEKT JE ZMENA.

Mgr. Ľ. Bystrianska, GMH Hnúšťa

Dňa 23.9.2020 prebiehala na našej škole realizácia pro
jektu formou tvorivej dielne Projekt je zmena, pod ná
zvom "Jesenné svetlušky". Názov projektu nie je náhod
ný. Začína sa ďalšie krásne obdobie života našej prírody,
jeseň, ktorá je typická nielen svojou farebnosťou, ale aj
skorším západom slnka. Noci sú už dlhšie. A práve tu
má uplatnenie výsledok našej tvorivej dielne. Na účast
níčky čakali na stole pripravené dekorácie  rôzne fareb
né mašličky, jesenné doplnky, ryžový papier a servítky s
jesennými motívmi, lepy, nožničky  a samozrejme skle
nené svietniky. Každá účastníčka tvorivej dielne si mohla

Jesenné svetlušky
podľa svojej fantázie vyzdobiť svoj svietnik, ktorý jej bu
de spríjemňovať dlhšie jesenné večery u nej doma. Tvo
rivej dielne sa zúčastni l i mamy našich žiakov, naše vyu
čujúce a žiačky septimy. Uskutočnenie tvorivej dielne
bolo skomplikované súčasnou situáciou, ktorá ovplyvnila
počet a zloženie účastníkov. Ale aj tak výsledkom ich
práce boli krásne svietniky – jesenné svetlušky. Projekt
bol uskutočnený za podpory Slovenského inštitútu mlá
deže Iuventa, Rozvojovej agentúry BBSK Dobrý kraj a
Banskobystrického samosprávneho kraja.

Mgr. Zlata Vinclavová, GMH Hnúšťa

FOTO: 2x archív ZŠ JFR
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Foto: archív E.Belicová

Futbalový klub Iskra Hnúšťa organizoval 2. ročník futba
lového kempu pre mladých futbal istov, ktorého sa zú
častni lo 35 chlapcov a 1 dievča vo veku od 5 do 1 1 ro
kov. Pre deti bol počas celého týždňa pripravený bohatý
športový program, ktorý deti zvládl i na výbornú. Malým
oživením bola noc na štadióne. Niektorí si ju uži l i v sta
noch a niektorí nocovali v našej posilňovni. Povzbudiť
chlapcov prišiel aj bývalý reprezentant a súčastný tréner
MŠK Dukla B.Bystrica, Stanislav Varga. Cieľ nášho kem
pu sme splni l i . Práca s mládežou je veľmi dôležitá pre
rozvoj športu v našom meste. Ďakujeme organizátorom,
našim trénerom a všetkým podporovateľom tejto akcie.

Mgr. Marián Petrok

Dňa 26.9.2020 sa v Lučenci konali MS v kickboxe. Kvôli
koronavírusu a prísnym opatreniam sa majstrovstvá
rozdeli l i na dve časti. Dopoludnie patri lo akademickým
majstrovstvám, poobede zápasil i seniori. Opatrenia sa
podpísal i aj pod fakt, že šampionát bol neverejný. Akcie
sa zúčastni lo 21 8 pretekárov z 31 oddielov, ktorí prete
kal i v 466 štartoch. Aj Mesto Hnúšťa malo na tomto šam
pionáte zastúpenie. V Kategóri i K1 do 71 kg nastúpil po
prvýkrát do ringu Juraj Hrivnák. Za jeho excelentný vý
kon si právom vybojoval zlatú medailu, a tak sa stal Maj
strom Slovenska. Ako druhý nastúpil za KickBox Leon
Hnúšťa kadet Markus Talaj v štýle kickl ight do 57 kg.
Spomedzi 1 1 pretekárov si vybojoval krásne 3. miesto a
získal bronz. Ako posledný nastúpil za mužov Lukáš
Dzuba, 1 8ročný pretekár, ktorý stál na tatamoch po pr
výkrát. Zápasil v kategóri i kickl ight do 94 kg. Aj tento náš
pretekár si počínal veľmi dobre a skončil na 4. mieste.
Tréner Jozef Vranec bol s výkonom svojich zverencov

pobyt na čerstvom vzduchu v lesnom skanzene. Počas
tábora navštívi l i jeho účastníci Fiľakovský hrad, psí útu
lok Šťastné labky, športovo zábavné centrum SAFARI
vo Zvolene, Zbojská, a na kolobežkách či bicykloch pre
šl i cyklotrasu Rimavská Sobota  Kurinec, zašanti l i si v
mestskom parku v okresnom meste. CVČ sa chce poďa
kovať za spoluprácu Mestskému kultúrnemu stredisku v
Hnúšti , najmä Dianke Vojenčiakovej a Miške Sivákovej,
ktoré sa zúčastni l i ako vedúce na dvoch našich tábo
roch. Vďaka patrí aj Martinke Hruškovej, Aničke Cibuľo
vej a Majke Adamovičovej, ktoré sa podieľal i na tvorbe
letného programu a počas jeho realizácie zabezpečovali
dozor a boli oporou pri všetkých aktivitách. Milo nás pre
kvapil i chutnou stravou a spríjemnil i táborové dni
reštaurácia Hubert, Kocka a pizzéria Kaštieľ v Hnúšti.
Výborná zmrzlina bola odmenou za prázdny tanier z
obeda takmer každý deň. Leto s CVČ ubehlo rýchlo.
Veríme, že chvíle strávené s nami dali deťom veľa
zážitkov, nových priateľstiev a dostatok priestoru na
načerpanie energie do nasledujúceho školského roku.

Ing. Jana Paučová, riaditeľka CVČ Hnúšťa

Úspešný letný futbalový kemp

KickBox Leon Hnúšťa si vybojoval na majstrovstvách zlato
veľmi spokojný. Športový klub KickBox Leon Hnúšťa
týmto ďakuje za finančnú pomoc Mestu Hnúšťa a spon
zorovi Grigori jovi Šaminovi, ktorý podporuje každú akciu,
ktorej sa klub zúčastňuje. Ďakujeme.

Jozef Vranec

Leto s CVČ
Centrum voľného času v Hnúšti počas letných prázdnin
uskutočnilo pre deti štyri 5dňové turnusy celodennej
starostl ivosti v Hnúšti a jeden letný tábor s dennou do
chádzkou LETNÉ TÚLAČKY, spojený s výletmi v našom
kraji . Celkovo sa prázdninových aktivít zúčastni lo 1 24
detí. Zisti l i sme, že aj v našom malom mestečku a okolí
je veľa krásnych zákutí a príležitostí na trávenie voľného
času. Našimi obľúbenými miestami boli mestský park,
vonkajší areál mestskej knižnice, lúka pri potoku neďa
leko Hnúšte, mestské kúpalisko. V nepriaznivom počasí
nám strechu poskytlo Mestské kultúrne stredisko. Pro
gram bol naozaj pestrý. Pri jeho tvorení sme zmiesil i ob
javné neformálne učenie sa s kreativitou, pohybom, voľ
nou hrou vonku, v prírode, súťažami a netrpezlivo čakali
na odozvu detí a rodičov. Každý deň, z tých dvadsiatich
piatich, mal iný program. Novinkou boli tematické dni –
Detektívna kancelária, Škatuľové kráľovstvo, Redakcia
časopisu či Vedecké laboratórium, kde deti v tímoch rie
ši l i a plni l i úlohy rôzneho charakteru. V daždivom počasí
účastníci objavi l i čaro rôznych spoločenských hier. V Ri
mavskej Sobote si deti pozrel i jedinečný legionársky vlak
z obdobia I . svetovej vojny a v Tisovci zase vychutnal i

FOTO: archív J.V.

FOTO: archív M.P.
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Mesto Hnúšťa hľadá pamätníkov historických udalostí
v meste. Ak poznáte niekoho, kto by mohol poskytnúť
informácie, dokumenty, či fotografie súvisiace s
históriou Hnúšte, kontaktujte kanceláriu primátora
mesta na telefónnom čísle: 047/202 88 1 1 .

Talkshow Petra Marcina 

Neskoro večer sa usku

toční 1 .4.2021 o 1 8:00

hod. Všetky zakúpené

lístky ostávajú v platnosti .

Pre bližšie informácie

môžete zavolať na t.č. :

047/ 542 23 84.

ZMENA DÁTUMU




